
            Protokół nr 42 

z XLII sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 24 wrze śnia  2010r. 

XLII sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.11.00 w 

świetlicy wiejskiej w Brzostowie. Przewodnicząca Rady  D. Pawlak otworzyła 

posiedzenie i powitała wszystkich zebranych. Na wstępie odczytała pismo Wójta 

Gminy w sprawie konieczności zwołania tej sesji dodatkowej, jako nadzwyczajnej. 

Poinformowała, że dla dobra naszej Gminy  nie ma wątpliwości, że jest to niezbędne. 

W sesji wzięło udział 11 radnych, (radni Drzymała, Huszek, Ryczek, Stanek - 

nieobecni). Z sołtysów nieobecni byli: W. Ilnicki, J. Dziuba. Przewodnicząca 

stwierdziła, że wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  to 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności 

radnych oraz gości w załączeniu.  Na posiedzenie przybyli także: przedstawiciel 

Zarządu Powiatu Pilskiego B.Mikita oraz dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg- 

K.Tomczyk.  Przewodnicząca Rady poprosiła wszystkich obecnych o powstanie i 

uczczenie minutą ciszy pamięć niedawno zmarłego sołtysa wsi Arentowo pana 

Andrzeja Lewandowskiego. Gośćmi tego posiedzenia był także przedstawiciel Rady 

Sołeckiej Wsi Arentowo - Elżbieta Lutka.  

 

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe 
2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 
ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy na 2010 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu w 

2011 r. 
9. Podjecie uchwały w sprawie rocznej stawki podatku od nieruchomości 
10.Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków   
      transportowych 
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11.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dziennej stawki opłaty targowej oraz   
     sposobu jej poboru 
12.Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
14. Sprawy różne, wolne wnioski. 
15. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
16. Zakończenie. 

Przed przystąpieniem do kolejnych czynności Przewodnicząca Rady powiedziała, że 
cieszymy się wszyscy, że możemy gościć w tak pięknym obiekcie, choć nie do końca 
oddanym do użytku.    
 
W sprawie porządku obrad głos zabrał Wójt Gminy Karol Jagodzi ński , który 
zaproponował zdjęcie punktu 10 i 11 ze względu na to ,że na tej sesji nie planujemy 
podejmowania tych uchwał. 

Przewodnicz ąca Rady D. Pawlak  zaproponowała wprowadzenie dodatkowych 
punktów: o przyjęciu protokołów z poprzednich dwóch sesji oraz przedstawienia 
informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2010, a także stanowisko Rady Gminy 
w sprawie podtopień łąk leżących na terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie.  

Porządek obrad po zmianach wyglądał następująco: 

1. Sprawy regulaminowe 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  z dnia 13 

lipca 2010 roku 
3. Przyjecie protokołu z obrad XLI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  z dnia 

25 sierpnia 2010 roku. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 
ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 

8. Informacja Wójta Gminy z wykonania budżetu za I półrocze 2010r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na  
     sfinansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy na 2010 rok. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu w   

2011 r. 
12.Podjecie uchwały w sprawie rocznej stawki podatku od nieruchomości 
13.Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
14.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
15.Sprawy różne, wolne wnioski. 
16.Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 



 3

17.Zakończenie. 

 
Ad.2. 
 
Przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 13 
lipca 2010 roku. Radna Świadek  powiedziała, że z  protokołem się zapoznała i prosi 
o przyjęcie go bez czytania.  
 
Głosowanie: 11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
Ad.3. 
 
Przyjęcie protokołu z obrad XLI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 25 
sierpnia 2010 roku. Radny Klesa powiedział, że z  protokołem się zapoznał i prosi o 
przyjęcie go bez czytania.  
 
Głosowanie: 11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
Ad.4. 
 
W odpowiedziach i interpelacjach radnych głos zabrali: 
 
- radny Banasik  korzystając z obecności przedstawicieli Powiatu Pilskiego skierował 
pytanie do nich na temat zaniedbań co do jakości dróg powiatowych takich jak np. 
droga Miasteczko-Wolsko, gdzie jeżdżą nasze autobusy szkolne. Trzeba by coś z 
tym natychmiast zrobić, a nie czekać na destrukt z innej remontowanej drogi, tak jak 
nam to obiecano. 
 
- radny Klesa  zadał pytanie do kogo należy mur oporowy przy księdza górze na ul. 
P. Skargi w Miasteczku, gdyż wymaga remontu. 
 
-radna Świadek  zwróciła uwagę, ze należałoby przyciąć gałęzie świerka przy 
budynku p.Kucińskich w Miasteczku, gdyż gałęzie wychodzą na chodnik i 
przeszkadzają przechodniom. 
 
- K.Tomczyk  odpowiedział w sprawie drogi do Wolska, że właśnie dziś Starosta 
wystosował pismo w tej sprawie do Wójta Gminy i radni na pewno wkrótce otrzymają 
pełną informację.  
 
Ad.5. 
 

Przewodnicz ąca Rady  poinformowała, ze okresie między kadencyjnym pełniła 

dyżury w każdą środę, brała udział w posiedzeniach komisji przed sesją, składała z 

delegacją kwiaty pod pomnikiem  1 września oraz uczestniczyła w rozpoczęciu roku 

szkolnego. Brała także udział w szkoleniu na temat obowiązków przy końcu kadencji 

rady. Nadmieniła, ze wpłynęła do Rady opinia RIO o informacji Wójta Gminy z 

wykonania budżetu za I półrocze. Odczytała pismo Państwowego Inspektora Pracy w 
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Poznaniu w sprawie niewykorzystanych urlopów wypoczynkowych przez wójtów, a 

także informacji na temat zaległego urlopu wypoczynkowego Wójta Gminy 

Miasteczko Krajeńskie Karola Jagodzińskiego.  Ponadto odczytała pismo RIO o 

wszczęciu postępowania zgodnie ze sprzecznością z prawem uchwały  w sprawie 

trybu prac nad uchwałą budżetową a także o nieprawidłowościach w uchwale w 

sprawie zmian w budżecie. 

Skarbnik wyjaśniła na czym polegał błąd i stwierdziła, że wójt wystąpi o przedłużenie 

terminu rozpatrzenia tej sprawy. 

Przewodnicz ąca Rady  odczytała także pisma Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie 

kierowane do Wójta Gminy Białośliwie w sprawie przesyłu wody i rozliczenia 

odbiorców z jej poboru. 

 
Ad.6. 
 
Omawiając działania w okresie międzysesyjnym Wójt Gminy  przedstawił siedem 

zarządzeń wydanych w tym okresie. Powiedział także, ze na terenie gminy panuje 

ogromne zamieszanie w związku pracami budowlanymi  kanalizacyjnymi. Do końca 

października prace kanalizacyjne w Brzostowie powinny być zakończone, a do końca 

listopada na ul. Kościuszki w Miasteczku. Potem przyjedzie kolej na budowę 

przepompowni w Miasteczku. 

Poinformował, że została podpisana umowa na budowę wodociągu Grabowno- 

Grabionna oraz na budowę oczyszczalni ścieków. Remont świetlicy w Brzostowie nie 

został zakończony i wykonawca ponosi konsekwencje niedotrzymania terminu w 

postaci dodatkowych kosztów. Podpisano także umowę na budowę odcinka 

chodnika na ul.Słonecznej w Miasteczku Krajeńskim. Odbyły uroczystości związane z 

rocznica wybuchu wojny oraz początkiem mroku szkolnego. Odbywa się cykl zebrań 

wiejskich, gdzie głównie omawiany jest fundusz sołecki, ale także założenia do 

projektu budżetu. Bo musimy pamiętać, ze obok tej dużej inwestycji musimy 

prowadzić szereg pomniejszych, ale równie ważnych, które musza być ujęte w 

budżecie na 2011 rok. Wójt złożył serdeczne podziękowania za zorganizowanie 

dożynek gminnych dla wszystkich którzy się przyczynili do ich zorganizowania, ale 

przede wszystkim sołtysom i panu Szymosze z Arentowa, który potrafił zmobilizować 

mieszkańców do działania, pracownikom urzędu za ciężką pracę oraz radnym ,którzy 

się włączyli w przebieg dożynek. Wójt wspomniał również o zagrożeniu 

powodziowym na terenie Miasteczka zmuszają nas do działania. Przedstawiciele 
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starostwa uczestniczyli w konsultacjach w terenie i jest sporządzony protokół z tych 

oględzin. Musimy znaleźć jakieś konkretne rozwiązanie tego problemu. 

 
Ad.7. 
 
Następnie podinspektor ds. inwestycji R.Chmielnicki   przedstawił  w szczegółach 
prowadzone prace kanalizacyjne. Powiedział także, że zaawansowanie robót na 
terenach objętych projektem kanalizacyjnym sięga dziś 70 %. Będzie jednocześnie 
odbywało się naprawianie nawierzchni dróg zniszczonych przy wykopach. 

Ad.8. 

Skarbnik  przedstawiła informację Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie z wykonania 
budżetu za I półrocze 2010. 

Radna Ozimek  zapytała w jaki sposób planowane jest ściągnięcie zaległości wobec 
Gminy. 

Skarbnik  odpowiedziała, ze przede wszystkim upomnienia i tytuły wykonawcze, a 
także działania komornika sądowego. W I półroczu ściągnięto znaczną kwotę 
zaległości wraz z odsetkami,  jednak wyraźnie widać, że w szybkim tempie rosną 
zaległości bieżące. 

Ad.9. 

Skarbnik  przedstawiła projekt zmian w budżecie na 2010 rok. 

Przewodnicz ąca Rady  nawiązując do tych informacji spytała wójta, czy w związku z 
przesunięciami na Dom kultury w Miasteczku na termomodernizacje obiektu 2012 i 
2013 roku, będziemy wstanie   to spłacić. 

Wójt odpowiedział, że nie mamy wyjścia, nie mamy innych źródeł finansowania i 
tylko taka forma nam pozostaje, a remonty są tam niezbędne. 

Przewodnicz ąca Rady  odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 
2010 rok. 

Głosowanie:  11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 

Ad.10. 
 
Skarbnik Gminy Eugenia Jendrzejek  przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego na  sfinansowanie planowanego deficytu 
budżetu Gminy na 2010 rok. Podkreśliła konieczność podjęcia tej uchwały ze 
względu na kontynuację naszego największego projektu - budowa kanalizacji i 
oczyszczalni ścieków. Środki te będą przeznaczone jako wkład własny Gminy plus 
podatek VAT. Przedstawiła także terminy spłat tego kredytu w poszczególnych 



 6

latach. Ponieważ projekt omawiany był szczegółowo na komisjach radni nie wnieśli 
żadnych uwag. 
 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
 
Głosowanie:  11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie podjęła uchwałę Nr XLII/208/2010  w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego  na  sfinansowanie planowanego deficytu 
budżetu Gminy na 2010 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 3  do protokołu. 
 

Ad.11. 

Jeśli chodzi o pomoc finansową dla powiatu pilskiego Wójt Gminy  powiedział, że 
głównym celem tego partnerstwa jest remont drogi na odcinku z Miasteczka do 
Grabówna. Przystępując do  tego partnerstwa mamy szansę na poprawę 
bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

Dyrektor Powiatowego Rejony Dróg w Pile K.Tomczyk  powiedział, że już raz 
podejmowaliśmy podobną uchwałę, jednak nie doszło do zakwalifikowania się  
wniosku w konkursie. Teraz pojawia się druga szansa, której nie możemy odrzucić, 
choć nasze możliwości finansowe są ograniczone. Taka szansa jest możliwa, ale 
tylko w partnerstwie z innymi gminami, stąd nasze działanie. Jest to konkurs na 
pozyskanie środków na zadanie- przebudowy drogi z Grabówna do Miasteczka koło 
młyna. Powiedział także, że planujemy mamy uzyskać poprawę nawierzchni, 
oznakowanie poziome, wymianę krawężników, przebudowę i remont chodników na 
całej długości i nie przewidujemy żadnej kolizji z waszą inwestycją. Jeśli chodzi o 
budowę obwodnicy, to obecnie w fazie wykonania jest odcinek Białośliwie- 
Brzostowo. Planujemy, że uda nam się go zakończyć jeszcze w tym roku. 

Radny Klesa z apytał o wysepkę przy młynie w Miasteczku. 

K. Tomczyk  odpowiedział, że jest to teren objęty planem budowy obwodnicy. I na 
pewno będzie poprawione bezpieczeństwo ruchu. 

Przewodnicz ąca Rady  odczytała projekt uchwały.  

Głosowanie:  11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
Ad.12. 
 
W sprawie podjęcia uchwały o wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Przewodnicząca Rady zaproponowała, że skoro radni wypowiedzieli się na ten temat 

już na komisjach, więc aby nie tracić czasu możemy przejść do głosowania. 
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Głosowanie  kolejnych punktów zawartych w projekcie uchwały: 
 
1. Od gruntów: 
 
w punkcie a) za grunty-  za stawk ą 0,77 zł   
 
Głosowanie :11 głosów „za”, na 11 obecnych  radnych 
 
 w punkcie b) pod jeziorami-  za stawk ą 4,15 zł 
 
Głosowanie:   11 głosów „za”, na 11 obecnych radnych 
 
 w punkcie c) od gruntów pozostałych- za stawk ą 0,37 zł  
 
Głosowanie : 11 głosów „za”, na 11 obecnych radnych 
  
2. Od budynków: 
 
 W punkcie a) od powierzchni mieszkalnych- za stawk ą 0,65 zł  
 
Głosowanie:  11 głosów „za”, na 11 obecnych radnych 
 
W punkcie b) od powierzchni przeznaczonych pod działalno ść gospodarcz ą…… 
 
W tym momencie radny Rozental  zaapelował jednak do kolegów radnych o 

przychylenie się do propozycji Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych 

i aby uchwalić stawkę podatku za pomieszczenia przeznaczone na działalność 

gospodarczą  w jakiej wysokości jakiej proponuje ta komisja.  

Wójt Gminy  powiedział, że proponujemy obniżenie stawki od propozycji ministra. 

Poza tym przedtem stawka była rażąco niska i nikt nie protestował, właśnie przez to 

ta kadencja była taka trudna. Widzimy zagrożenia dla tego budżetu jesteśmy w 

bardzo trudnej sytuacji. Wiemy jaki to ciężar, ale z tego jest pożytek dla gminy. A nie 

wiemy jakie dodatkowe obowiązki spadną jeszcze na gminy. 

Skarbnik  wtrąciła, że w wyniku obniżenia stawek gmina traci znaczne dochody. 

Radny Rozental  powiedział, że dyskutujemy przecież nad tylko jedną stawką 

podatku i to taką która decyduje o inwestycjach. 

Radna Ozimek  powiedziała, że skoro jako radni podejmowali uchwały o zaciąganiu 

kredytów, to musimy też wiedzieć, że te kredyty trzeba spłacić. 

Radny Klesa zauważył, że jeśli obniżymy podatek od działalności , to rolnicy też 

będą chcieli obniżenia stawki podatku rolnego. 

Radna Grembowska poprała stanowisko wójta i powiedziała, że wszystkie stawki są 

podniesione równo. 
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Przewodnicząca Rady powiedziała, że stawka jest podniesiona w stosunku do stawki 

ubiegłorocznej, ale jest obniżona w stosunku do stawki proponowanej przez ministra. 

 
Przystąpiono do dalszego ustalania stawek podatkowych.  
 
W punkcie 2  b) uchwały-  od powierzchni przeznaczonych pod prow adzenie 
działalno ści gospodarczej za stawk ą 20,31- 
 
Głosowanie: 7 głosów „za”, 4 głosy „przeciw” na 11 obecnych radnych. 
 
W punkcie 2 c) przy obrocie materiałem siewnym za stawk ą 9,82 - 
 
Głosowanie: 11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
 
W punkcie 2 d) od powierzchni przeznaczonej na działalno ść zdrowotn ą za 
stawk ą 4,21- 
 
Głosowanie: 11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
W punkcie 2 e) od budynków pozostałych za stawk ą 6,16 -  
 
Głosowanie: 11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
3.Od budowli: za stawk ą 2%- 
 
Głosowanie: 11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
Przystąpiono do głosowania nad całą uchwałą w sprawie rocznej stawki podatku od 
nieruchomości na 2011 rok. 
 
Głosowanie: 7 głosów „za”, 4 głosy „przeciw” na 11 obecnych radnych 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.13. 
 
W sprawie ustalenia stawki podatku od posiadania psów wójt z aproponował, aby w 
punkcie uchwały gdzie wymienienie są sołtysi z imienia i nazwiska jako inkasenci 
tego podatku przyjąć, że tam ująć zapis sołtys Arentowa. 
Przewodnicząca Pawlak odczytała projekt uchwały. 
 
Głosowanie: 11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.14. 
 
W odpowiedzi na wnioski z wójt  powiedział, ze płot przy księdza górze nie należy do 
gminy, a tablica informacyjna przy kinie zostanie naprawiona. 
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W odpowiedzi na wnioski z komisji wójt powiedział: 
 
- zestawienie zużycia gazu w obiektach szkolnych po termomodernizacji- trudno to 
ocenić, bo to jest różnie 
 
- zatrudnienie  pracownika w obiekcie tej świetlicy- to wymaga analizy i rozumiem 
troskę. Gospodarzem w obiekcie Domu Kultury w Miasteczku jest ciągle wyłącznie 
wójt i od lat ta sprawa nie jest uregulowana. Jest to jednak sprawa do rozpatrzenia.  
 
Ad.15. 
 
Radny Klesa  odczytał stanowisko Komisji Rolnictwa, Infrastruktury Ochrony 
Środowiska w sprawie podstopień łąk nadnoteckich. 
Następnie przedstawił swoją nieco roszczona wersje tego stanowiska. 
 
Głosowanie nad przyjęciem stanowiska przygotowanego przez wójta: 
 
Głosowanie :11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 
 
Ad.16. Sprawy różne. 
 
Radna powiatowa  I.Saturska  – powiedziała, ze problem zalewanych łąk 
nadnoteckich, to problem nie tylko Gminy Miasteczko Krajeńskie. Mają go też 
Wyrzysk, Białośliwie, czy Kaczory. Powiedziała, że odpowiednie pismo zostało już 
złożone przez starostę pilskiego do Poznania, a potem do Regionalnego Zarządu 
Dróg Wodnych w Bydgoszczy – odczytała jego treść. Stwierdziła ponadto, że rolnicy 
powinni zbiorowo złożyć pozew, to może wtedy ktoś to rozliczy. Bo muszą być na to 
środki i zmiana przepisów w „Natura 2000”. 
 
B.Mikita  przedstawiciel Zarządu Powiatu  podziękował za podjecie uchwały  w 
sprawie pomocy finansowej w partnerstwie dla powiatu na remont drogi z Grabówna 
do Miasteczka. Tak tez się stało w Wysokiej, gdzie radni podjęli uchwałę o pomocy z 
przeznaczeniem na remont drogi Grabówno -Miasteczko na odcinku leżącym na 
terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie. 
 
Radny Klesa  nawiązując do wniosku w sprawie ścięcia drzewa przy posesji p. 
Kucińskich w Miasteczku powiedział, że już raz wniosek był składany, ale jak się 
okazuje leży to w gestii starostwa. 
 
Sołtys Klesa  korzystając z obecności gości z powiatu stwierdził, że  trzeba szybko 
skończyć prace na chodnikach w Okalińcu, szyby na przystankach są powybijane, 
zjazdy na drogi gminne są fatalnie wykonane. Sami robimy co możemy, ale 
wszystkiego i tak nie zdołamy. Prosimy także o skierowanie tych wniosków do 
Dyrekcji Dróg Krajowych. 
 
Dyrektor Tomczyk  powiedział, że nie jest to sprawa starostwa, ale jeśli wpłynie taki 
wniosek, to przekażemy go do kogo trzeba. 
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